
Je síce iba štvrtý 
december a už si niekoľko 
dní užívame pravú 
nefalšovanú zimu. A tá iba 
znásobila sviatočno, ktoré 
sa rozhostilo v sobotu večer 
pri novučičkom obrovskom 
adventnom venci 
uloženom na mestskej 
fontáne pred našou 
radnicou. Bánovčania 
priševší na túto milú 
tradíciu, ale najmä deti, sa 
z novej vianočnej výzdoby 
naozaj tešili. Úsmev na 
tvári nechýbal ani pánovi 
farárovi, ktorý s humorom 
jemu vlastným pochválil 
dobrý nápad, aj to, že 
je blízko supermarketu. 
Vraj, akonáhle si 
ľudia zadovážia pred 
sviatkami potreby tela, 
idúc okolo adventného 
venca nezabudnú, že 
svoje potreby v tomto 
adventnom období má 
najmä  duša. Aj primátor 
 sa tešil, ale zároveň 
zdieľal spolu s ostatnými 
Bánovčanmi ľútosť nad 
tým, že zimný štadión 
nemohli otvoriť. Sľúbil 
však, že deti o zimné 
radovánky neprídu 
a mesto sa bude snažiť, 
najmä ak Pán Boh dá 
a bude mrznúť, a vybuduje 
viaceré prírodné ľadové 
plochy v meste...

Alena Borszéková 
šéfredaktorka
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Na margo

Sobota od 
14. hodiny 
bude patriť 
multižánrovému 
festivalu v ZUŠ DK

Mikuláš príde 
na bánovské 
námestie v utorok 
5. decembra 
o 15.45 h

Mestská knižnica sa 
modernizuje, otvorí 
sa čo najskôr

785. 
výročie prvej písomnej 

zmienky mesta 

Bánovce
nad Bebravou

OPRAVA! Na dokončenie zimáku treba 750 tisíc eur!
Na dokončenie zimného 

štadióna v našom meste treba ešte 
750 tisíc eur! Nakoľko sa mestu 
nepodarilo získať mimorozpoč-

tové zdroje, zimný štadión ostáva 
uzavretý... 

Redakcia Bánovských novín 
sa ospravedlňuje svojim čitateľom 

za nesprávny údaj o  zimnom 
štadióne v  poslednom čísle – v 
titulku, v článku už bola suma 750 
tisíc eur správna. Chybu spôsobila 

redakcia tesne pred odoslaním do 
tlače a  nie autori tlačovej správy 
mesta, ktorá prišla po uzávierke.  

 redakcia

Z novej vianočnej výzdoby na fontáne pred radnicou sa Bánovčania tešia 

Prvá svieca na adventnom venci
V sobotu večer sme 

na našom novom 
adventnom venci 
zažali prvú sviecu. 
Kým tak primátor 
Marián Chovanec 
urobil, vypočuli sme 
si náboženské piesne 
o narodení Spasiteľa 
v podaní Spoločenstva 
AVE a príhovor farára 
Stanislava Garaja, 
ktorý nový adventný 
veniec posvätil. 

Foto:  Alena Borszéková
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Decembrové zastupiteľstvo
Posledné tohtoročné zasadanie Mestského zastupiteľstva 
v Bánovciach nad Bebravou sa uskutoční v stredu 13. 
decembra od 14.30 h v Dolných Ozorovciach. Hlavným 
bodom rokovania bude schvaľovanie rozpočtu na 
rok 2018. Rokovanie je ako vždy verejné a prístupné 
všetkým občanom. 

Hľadáme opatrovateľku
Mestský úrad Bánovce nad Bebravou príjme 
do pracovného pomeru 
opatrovateľku.
Požadované vzdelanie: vyššie, úplné stredné, stredné 
odborné, nižšie stredné odborné vzdelanie získané 
v odbore vzdelávania so zameraním na opatrovanie 
alebo na poskytovanie zdravotnej starostlivosti, alebo 
akreditovaný kurz opatrovania najmenej v rozsahu 
220 hodín.
Kontakt: osobne na MsÚ Bánovce nad Bebravou, 
č. dverí 17 alebo na tel. číslo: 038/7629 119

Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje zámery

•  Ponuka na nájom nebytového priestoru v budove 
Domu služieb na Nám. Ľ. Štúra súp. č. 6. Ide o nebytový 
priestor nachádzajúci sa na 1. nadzemnom podlaží 
s výmerou  134,30 m2. 
•  Ponuka na nájom nebytového priestoru v budove 
Domu služieb na Nám. Ľ. Štúra súp. č. 6. Ide o nebytový 
priestor nachádzajúci sa na prízemí  s výmerou  
16,34 m2. 

Bližšie informácie získate na stránke mesta:  
www.banovce.sk 

Mestskí policajti objasnili krádež 
Mestskej polícii v Bánovciach nad Bebravou sa podarilo 
za krátku dobu objasniť ďalší prípad. Išlo o krádež 
železných trubiek z oplotenia Základnej školy na ul. 
Gorazdova. Totožnosť páchateľa sa im podarilo zistiť v 
priebehu troch dní. Po krátkom vypočutí a predložení 
dôkazov sa ku skutku priznal a následne mu bola 
udelená bloková pokuta. Škodu, ktorú spôsobil, už v 
plnej výške uhradil. V súčasnosti je materiál v zbernom 
dvore, kde bude ďalej spracovaný. (MsP)

Zimná údržba 
mestských komunikácií 
Mesto Bánovce nad Bebravou upozorňuje na 
dodržiavanie povinností v zimnom období: 

V zmysle Všeobecného záväzného nariadenia 
mesta Bánovce nad Bebravou  č. 2 o ochrane životného 
prostredia a  čistote mesta, článok  5, ods. 3, údržbu 
chodníkov v zimnom období zabezpečuje užívateľ pri-
ľahlej nehnuteľnosti v zmysle prílohy č. 1  nariadenia. 
Podľa čl. 5, ods. 4 užívatelia obchodných a prevádzko-
vých zariadení v  čase prevádzkovej doby sú povinní 
v zimnom období odstraňovať sneh  z priľahlých chod-
níkov v plnom rozsahu šírky, ak tieto nie sú zriadené, 
odstraňovať sneh z priľahlých verejných priestranstiev 
v šírke 1,5 metra.

Vlastníci, správcovia alebo užívatelia nehnuteľností 
sú povinní v zimnom období čistiť chodníky od snehu 
a poľadovice, ak je to potrebné aj viackrát za deň. Sneh sa 
musí zhŕňať na okraj chodníka k ceste alebo k miestnej 
komunikácii. Sneh a ľad treba odstrániť z chodníka tak, 
aby sa ním nezatarasili priechody cez komunikáciu, 
kanalizačné vpuste, vchody a  vjazdy do budov alebo 
iných zariadení alebo plochy na manipuláciu s materi-
álom alebo tovarom. Vlastníci, správcovia alebo užíva-
telia nehnuteľností zabezpečia čistenie celého priľahlého 
chodníka k nehnuteľnosti. Vlastníci, správcovia alebo 
užívatelia nehnuteľností zabezpečia bez prieťahov čis-
tenie chodníka čo najskôr tak, aby chodci a obyvatelia 
nehnuteľnosti boli čo najmenej obťažovaní. 

 Tlačová správa mesta

Oznamy mestaMestská knižnica  zavretá dlhšie ako sa predpokladalo

Modernizácia priestorov i služieb

Interaktívny program Bezpečná škôlka 

V  rámci renovácie 
sa vymieňa podlahová 
krytina v  oddelení beletrie 
a  vo vstupnej časti, časť 
priestorov bude vyma-
ľovaná, vo vstupnej časti 
pribudnú nové obslužné 
pulty, ktoré budú o. i. 
svojou výškou konečne 
prispôsobené aj tým naj-
mladším čitateľom. Vďaka 
finančným prostriedkom 
z  Fondu na podporu 
umenia vo výške 3000 
eur, ale aj mesta Bánovce 
nad Bebravou vo výške 
1360 eur sa tak mestská 

knižnica napokon dočkala 
renovácie aspoň časti jej 
priestorov. V minulom roku 
dokonca prebehla výmena 
okien na časti budovy, 
takže bánovská knižnica 
postupne dostáva nový 
šat. Vďaka dotácii mesta 
Bánovce nad Bebravou vo 
výške takmer 3000 eur 
v  tomto kalendárnom roku 
budú môcť pracovníčky 
knižnice využívať novú 
výpočtovú techniku, ktorá 
uľahčí a  hlavne urýchli 
vybavovanie jednotlivých 
výpožičiek. Internetové 

služby budú vďaka rých-
lejšiemu pripojeniu pre 
verejnosť dostupnejšie 
a kvalitnejšie.

Pôvodný predpoklad 
uzavretia knižnice bol tri 
týždne. Vzhľadom k  tomu, 
že sa na rekonštrukčných 
prácach podieľajú aj 
zamestnanci Mestského 
kultúrneho strediska, ktorí 
súčasne zabezpečujú jeho 
činnosti, knižnica bude 
musieť byť zatvorená dlhšie 

ako sme predpokladali. 
Napriek tomu, pracov-
níčky knižnice sa snažia 
požiadavky čitateľov vyba-
vovať aspoň telefonicky, 
príp. e-mailom. Veríme, 
že priaznivci knižnice 
budú trpezliví a  počkajú 
na dokončenie všetkých 
prác, aby sa čoskoro mohli  
tešiť z  nových pekných 
priestorov.

 Zuzana Janáčová, BKC

Koncom novembra sa 
už po tretíkrát uskutočnil 
v Materskej škole  Ul. J. A. 
Komenského interaktívny 
program  Bezpečná škôlka, 
zameraný na bezpečnosť 
a  ochranu zdravia detí 
pred nebezpečný mi 
situáciami. Miroslav Schle-
singer z  mestského úradu, 
ktorý program realizoval, 
zameral obsah aktivít na 
cieľovú skupinu 5 – 6 roč-
ných detí. Prostredníctvom 
dvoch situačných hier si 
deti vyskúšali vhodné 
a  nevhodné správanie sa 
v rôznych situáciách, s kto-
rými sa môžu stretnúť na 
ulici alebo na ihrisku. Boli 
zamerané na stretnutie 
s  neznámym človekom a 
na nájdenie cudzieho pred-
metu na zemi.  Napríklad 
injekčnej striekačky alebo 
čajovej lyžičky. Vďaka 
týmto náučným hrám 
sa deti naučili správne 
reagovať na oslovenie 
cudzieho človeka. Súčasne 
si osvojili dôležitú radu, 

že nemajú chytať do rúk 
žiadne neznáme predmety. 
Za veľmi pozitívne pova-
žujeme neustály kontakt 
s deťmi a množstvo cielene 
zameraných otázok, ktoré 
deti vtiahli do hry a  pod-
nietili ich k logickému mys-
leniu. Dôležitým faktom 
bolo, že obe akcie vhodne 
dopĺňali programy škôlky, 
ktoré sú zamerané na 

bezpečie, zdravie a hygienu 
detí. Predovšetkým na 
dôležitosť umý vania 
rúk. Veľkú radosť urobil 
deťom aj terapeutický  psík 
Amigo, ktorý reagoval 
ihneď na všetky povely, 
ktoré mu boli dávané 
výhradne iba pošepky. Na 
záver dostali všetky deti 
magnetky s logom a číslami 
na dôležité tiesňové linky. 

Prostredníctvom projektu 
Poznaním k  hodnotnému 
životu sme vhodne doplnili 
poznatky predškolákov 
z oblasti  ochrany nášho 
zdravia.  Ďakujeme za 
peknú akciu v  mene všet-
kých zúčastnených detí, aj 
ich rodičov.       

 Božena Považanová 
 riaditeľka MŠ

Č itatelia a priaznivci Mestskej 
knižnice Ľ. Štúra určite 

zaregistrovali, že v súčasnosti sú 
jej brány pre verejnosť zatvorené. 
Dôvodom je modernizácia jej priestorov 
z finančných prostriedkov Fondu na 
podporu umenia ale aj z rozpočtu mesta. 

v informačnom centre na námestí
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Z a kopř iv n ick ú 
stranu to boli starosta 
mesta Miroslav Kopečný, 
tajomník mestského úradu 
Miroslav Halatin a  za 
odbor školstva a  kultúry 
Vendula Sopúchová. 
Delegáciu nášho mesta 
tvorili primátor Marián 
Chovanec, jeho zástupca 
Peter Bulík  a  prednostka 
MsÚ Alexandra Gieciová. 
Predmetom rokovania 
delegácií oboch miest 
bolo vyhodnotenie  aktivít  
realizovaných  partnermi  
v  roku 2017 a napláno-
vanie nových aktivít pre 
nadchádzajúci  rok 2018. 
Obe strany  vyjadrili 

veľkú spokojnosť  so 
spoluprácou v  roku 2017 
a  jej pozitívnym ohlasom 
v radoch občanov. Pre rok 
2018 hostia z  Kopřivnice 
priniesli rozsiahly zoznam 
aktivít, ktoré budú v  ich 
meste realizovať a ponúkli 
nám spoluúčasť  na nich 
podľa vlastného uváženia. 
Rovnako tak postupovali 
aj  predstavitelia nášho 
mesta. Dohodnuté spoločné 
podujatia majú pestrý 
rámec a  týkajú sa oblastí 
spoločenskej, kultúrnej 
i  športovej. V  Kopřivnici 
sa nám ponúka možnosť 
zúčastniť sa na oslavách 
70. výročia povýšenia 

Kopřivnice na mesto, 
účasť na Dňoch techniky, 
ďalej viacero kultúrnych 
podujatí, akými sú naprí-
klad festival netradičných 
divadelných foriem, vystú-
penia speváckych súborov, 
výtvarné výstavy. V športe 
je to najmä Beh rodným 
krajom  Emila Zátopka, 
špor tové  z ápolen ia 
mestských klubov, či 
obnovenie dávnej tradície 
stretávania sa žiakov 
základných a  stredných 
škôl v atletických súťažiach, 
alebo v tímových loptových 
hrách. V ponuke sú znova 
aj stretnutia  Tatra seni-
orov. My, Bánovčania, sme 
našim partnerom ponúkli  
ich účasť na  viacdňovom 
kultúrno-športovom fes-
tivale Tu žijem, na Mňam 
Feste, tiež na festivale 
Hory, cesty, ľudia, alebo 
na festivale ZUŠ Dezidera 
Kardoša Hudba, socha, síd-
lisko. Nezabudli sme ani na 
úspešné  občianske  zdru-
ženie Auto Moto Veterán 

Bánovce nad Bebravou, 
ktorého členovia sa môžu 
zúčastniť aj kopřivnických 
Dní techniky, či zrazov 
motoveteránov v tamojšom 
regióne. Ponuku  zúčastniť 
sa moto zrazu v Bánovciach 
dostali aj kopřivnické auto 
veterán kluby. Rovnako 
podporujeme myšlienku 
obnovenia spolupráce 
základných a  stredných 
škôl, či už spomenutou 
formou vzájomných 
športových zápolení, alebo 
v ýmennými poby tmi 

študentov a pedagógov.  A, 
samozrejme, tiež  už ove-
rené a  úspešné stretnutia 
Tatra seniorov. Obe strany 
zároveň nechávajú voľnú 
r u ku spoločensk ý m 
organizáciám pôsobiacim 
na území oboch miest, 
aby si navzájom dohodli 
aj iné spoločné aktivity 
podľa vlastného uváženia. 
Ide napríklad o účasť na 
výstavách včelárov, vzá-
jomné výmeny folklórnych 
súborov v rámci rozličných 
letných festivalov, či 

kultúrneho leta, a le 
aj  účasť na hasičských 
pretekoch žiakov, dorastu, 
mužských, či ženských 
družstiev.  Ponuka je 
pestrá, záujem predstavi-
teľov oboch partnerských 
miest o  rozličné aktivity 
je nespochybniteľný, dvere 
pre spoluprácu sú doširoka 
otvorené a  teraz zostáva 
už iba na občanoch, čo si 
vyberú a do akých podujatí 
sa zapoja.

 Tlačová správa mesta
 Foto: MsÚ
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Delegácia partnerského mesta Kopřivnice na pracovnej návšteve v Bánovciach nad Bebravou

Naplánovali sme si spoločné aktivity pre rok 2018

N a bánovskej  radnici sa 23. novembra 
stretli delegácie partnerských miest 

Kopřivnice a Bánoviec nad Bebravou, 
aby vyhodnotili spoločné aktivity za 
rok 2017 a naplánovali spoluprácu aj 
na budúci rok.

Slovenský Červený kríž ocenil 79 bezpríspevkových darcov krvi z bánovského regiónu

Stonásobní darcovia Ľubomír Šínský a Jozef Snopko
Bronzov ú pla ketu 

MUDr. Jánskeho si prevzalo 
38 darcov krvi, striebornú 34 
a zlatú plaketu piati darcovia 
krvi – Anton Starosta, Viera 
Hanková, Anna Nižnanská, 
Pavol Žitňan a Milan Mako. 
Medaily MUDr.  Kňa-
zovického za stonásobné 
bezpríspevkové darovanie  
krvi odovzdali predstavitelia 
SČK Ľubomírovi Šínskému 
a Jozefovi Snopkovi. Územný 
spolok SČK v  Topoľčanoch 
zastupovali – riaditeľ Andrej 

Barborka, predsedníčka 
Dana Švecová, podpred-
sedníčka Erika Slamková, 
a  Miestny spolok SČK 
v Bánovciach nad Bebravou 
– predsedníčka Angela 
Hoffmannová a  podpred-
sedníčka Marta Čaplánová. 
Vzácnym ľuďom sa priho-
vorili predsedníčka ÚS SČK 
Dana Švecová,  primátor 
mesta Marián Chovanec 
a za všetkých ocenených 
aj Ján Kšiňan. Slávnostnú 
chvíľu umocnilo i  vystú-
penie žiakov literárno-
-dramatického odboru ZUŠ 
D. Kardoša pod vedením 
Zuzany Varhaníkovej.  „Nie 
všetci zdraví ľudia sú ochotní 
poskytnúť túto nenahradi-
teľnú tekutinu tým, ktorí 
ju potrebujú k  záchrane 

života. Títo ľudia si za  svoj 
nesebecký, humánny čin 
zaslúžia obdiv nás všetkých, 
pretože odkedy je ľudstvo 
ľudstvom, potreba darovať 
krv druhému je a  zostane 
aktuálnou. A práve v tom je 
veľkosť vašich  činov, v  tom 
je vaša osobná veľkosť, milí 
darcovia,“ povedala na záver 
svojho príhovoru Dana 
Švecová, predsedníčka ÚS 
SČK a poslankyňa MsZ 
v Bánovciach nad Bebravou.

Dôvodov, prečo sa ľudia 
obetujú a darujú krv, je 
viacero. Hovorí Ján Kšiňan, 
ocenený striebornou pla-
ketou MUDr. Janského: 
„Darovanie najvzácnejšieho 
kúska seba samého bez 
nároku na odmenu v záujme 
záchrany ľudského života 

neznámemu človeku, pri-
navrátiť mu  plnohodnotný 
život a zdravie a šíriť okolo 
seba dobro a šťastie, to je 
stručná charakteristika 
darcu krvi.  Každé dieťa pri 
formovaní svojho charakteru 
kopíruje podnety od svojich 
rodičov. Ani ja som nebol 
v tomto ohľade žiadnou 
výnimkou. Môj otec, ktorý 
nás predčasne po krátkej, ale 
o to intenzívnejšej chorobe 
vo veku 54 rokov opustil, mi 
bol presne takýmto vzorom. 
Pokiaľ žil, chodil darovať  
krv spolu s kolegami „tatro-
vákmi“ a bol pravidelným 
darcom krvi. Počas krátkej 
životnej púte to dotiahol na 
zlatú Janského plaketu. Po 
vzore svojho otca som sa aj 
ja stal pravidelným darcom 
tejto životodarnej tekutiny. 
Slovenský Červený kríž mi 
udelil striebornú Janského 
plaketu . Rozhodnutie 
darovať krv môže ovplyvniť 
aj osud iného človeka a 
zachrániť mu život. Ľudská 
krv je predsa nenahradi-
teľná. Darovanie krvi je 
skutočným „darom života“, 
ktorým zdravý jedinec môže 
poskytnúť  ľuďom chorým 
a po úrazoch. Je to veľmi 
prospešný, bezpečný a jedno-
duchý humánny krok.“

  (dš, ab)

K oncertná sála ZUŠ Dezidera 
Kardoša sa 23. novembra stala 

dejiskom veľmi vzácnej udalosti. Stretli 
sa tu ľudia, ktorí nemyslia len na seba, 
ale  druhým darujú to najvzácnejšie zo 
seba - krv.  Od predstaviteľov Územného 
spolku Slovenského Červeného kríža 
v Topoľčanoch  si prevzalo ocenenia 
79 bezpríspevkových darcov krvi  
z bánovského regiónu. Jozef Snopko Ľubomír Šínský

Na foto zľava: Ján Kšiňan - člen Miestneho spolku (MS) SČK v Bánovciach nad Bebravou, 
Marta Pilchová - členka výboru MS SČK, Angela Ho� mannová - predsedníčka MS SČK, 
Erika Slamková - podpredsedníčka Územnej rady SČK v Topoľčanoch, Marta Čaplánová - 
podpredsedníčka MS SČK, Dana Švecová - predsedníčka Územnej rady SČK v Topoľčanoch 
a Andrej Barborka - riaditeľ Územného spolku SČK v Topoľčanoch.    Foto: Mario Zachar
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Gymnazisti s vysokoškolákmi o extrémizme

V rámci predmetu 
Právna klinika pre komunity 
podpísala Právnická fakulta 
UK v Bratislave a Gymná-
zium Janka Jesenského v 
Bánovciach nad Bebravou 
dohodu o spolupráci. 
Následne právnická fakulta 
vyslala študentky Michaelu 
Baškovú a Dianu Jakubí-
kovú (na foto) pod vedením 
lektorky Viktórie Markovej 
prezentovať študentom 3. 
ročníka gymnázia tému 
Extrémizmus. 

„Ľudia, ktorí riešia 
kon� ikty násilím... Keď majú 
vodcu... Tí, čo si myslia, že 
holokaust nebol... Keď jeden 
človek nazve iného, že je 
parazit len preto, že má inú 
rasu... To je extrémista...” 
Odpovede š t udentov 
gymnázia na otázku Kto 
je extrémista? boli rôzne, 
a predsa všetky pravdivé. 
Samotná definícia pojmu 
extrémizmus je široká. 
Všeobecne sa charakterizuje 
ako forma   politickej 

aktivity, ktorá odmieta 
for my pa r la ment ne j 
demokracie a zakladá svoju 
ideológiu a aktivity na 
neznášanlivosti. Deportácia 
Židov, druhá svetová vojna 
a iné historické udalosti 
svedčia o tom, že extré-
mizmus sa tu nezjavil včera 
alebo pred mesiacom.  Aký 
bol extrémizmus v minulosti 
a aký je teraz, prediskutovali 
študenti tretieho ročníka 
gymnázia so študentkami 
Právnickej fakulty UK 

so sídlom v Bratislave. 
Na štyroch vyučovacích 
hodinách občianskej náuky 
hľadali spoločné riešenia, 
ako proti extrémizmu 
bojovať, spoločné znaky 
extrémizmu a tiež prípady, 
kedy boli extrémisti 
potrestaní na základe 
zákona. 

„O extrémizme treba 
hovoriť. Nie je to niečo, čo 
neexistuje. Musíme ísť na 
extrémistov s humorom. 
Mať argumenty, prečo je ich 
názor nesprávny. Občas ani 
nemôžu za to, že sú takí. 
Len uverili ľuďom, ktorí im 
hovoria, že odstránením 
určitej skupiny obyvateľstva 
sa budú mať lepšie. Ale 
nebudú...” Odznelo na 
jednej vyučovacej hodine. 
Aktívne sa zapojiť do boja 
proti extrémizmu študenti 
odôvodnili známym citátom: 
„Na to, aby zlo zvíťazilo, 
stačí, aby dobrí ľudia nerobili 
nič.”          Diana Jakubíková 
 študentka PF UK

Bronz pre Laďku 
v celoslovenskej literárnej súťaži 
Detská rozprávková Žilina

English Week s Američankou a Angličanom

Koncom októbra sa 
v Žiline konalo slávnostné 
vyhlásenie výsledkov 10. 
ročníka celoslovenskej 
literárnej súťaže Detská 
rozprávková Žilina 2017. 
Cieľom súťaže je podpo-
rovať detskú tvorivosť 
pri písaní vlastnej tvorby, 
dať deťom priestor pre-
zentovať svoju tvorbu na 
verejnosti a  konfrontovať 
ju s  názormi členov 
odbornej poroty. Tento 
rok kvalitu jednotlivých 
rozprávok hodnotili spi-
sovateľ a literárny historik 
Peter Cabadaj, rozprávkar 
Peter Vrlík a  spisovateľka 
pre deti a  mládež 
Katarína Mikolášová. 
Ako jediná z nášho mesta 
sa do súťaže zapojila 
Základná škola Školská, 
ktorá opäť potvrdila, 
že za svojimi stenami 
v ychováva nadaných 
a usilovných žiakov. 
Vynikajúcim príkladom 

je práve talentovaná  
L a ď k a  L u k á š o v á , 
žiačka piateho ročníka, 
ktorá sa v  spomínanej 
celoslovenskej súťaži 
spomedzi 183 súťažiacich 
umiestnila na krásnom 
3. mieste. Jej rozprávka 
s  názvom Ako sa pavúky 
skamarátili s  muchami 
sa tak právom ocitla 
v  zborníku víťazných 
prác vydaným Krajským 
kultúrnym strediskom 
v Žiline. Z. Mišáková

Tradície aj novinky 
Idéalny predvianočný mix

V Múzeu holokaustu 
Extrémizmus, xeno-

fóbia, holokaust - to sú 
pojmy, ktoré sa dnes často 
skloňujú a  poukazuje sa 
na ne. Preto deviataci zo 
ZŠ Duklianska nedávno 
navštívili Múzeum holo-
kaustu v  Seredi, ktoré sa 
nachádza v  priestoroch 
bý valého pracovného 
a  koncentračného tábora. 
Predstavuje autentické 
miesto viažuce sa k  tra-
gickému obdobiu riešenia 
židovskej otázky na Slo-
vensku počas 2. svetovej 
vojny. Žiaci si prezreli 

vystavené dobové doku-
menty a predmety súvisiace 
s  prenasledovaním Židov. 
Súčasťou prehliadky bol aj 
seminár na tému Židovský 
kódex a  deportácie zo 
Slovenska.  Krátke video 
bývalej väzenkyne, jej spo-
mienky a  zážitky zanechali 
v  nich silné dojmy. Táto 
akcia ukázala žiakom, aký 
dopad môže mať netole-
rancia a  extrémizmus, do 
akých rozmerov v  minu-
losti narástla a  je zároveň 
výstrahou pre budúce 
generácie.  (as)

Tradične srdečný a 
veselý bude tohtoročný 
Predvianočný bazár v 
Zuške na Dubničke. A 
rovnako neformálna ako 
práve použitá a dobre 
zažitá podoba oficiál-
neho názvu Základnej 
umeleckej školy Dezidera 
Kardoša, tradičného 
organizátora tohto dnes 
už tradičného podujatia, 
bude aj jeho atmosféra. 
Máme však aj novinky! 
Okrem Minifestu lite-
rárno-dramatického a 
tanečného odboru (o 
15.00), Predvianočného 
koncertu pedagógov a 
žiakov hudobného odboru 
(o 17.00) i tanečného 
programu Predvianočná 
kolekcia hosťujúceho 
TS Dancando (o 19.00) 
sa návštevníci opäť raz 
môžu stretnúť s ďalším 
vydaním ATUMu - ate-
liéru tradičných a umelec-
kých remesiel (od 14.00), 
pripravili sme ho tradične 
spolu s Cévečkom a tento 
rok ho výdatne posilnia 
aj rodičia zuškárov s 
tvorivými dielňami pre 
deti z celého mesta. Bufet 
s voňavými dobrotami 
a tradičnou domácou 
sekanou od vychýreného 

mäsiarskeho majstra 
Klobásku aj voňavým 
grogom a všelijakými 
vynikajúcimi a sladkými 
maškrtami od mamičiek 
našich žiakov sa bude 
nachádzať v samom 
centre všetkého diania. 
Ďalšou novinkou tohto 
ročníka budú tvorivé 
dielne pre deti pred-
školského veku, ktoré v 
spolupráci s pedagógmi 
školy zabezpečuje nefor-
málna operačná skupina 
Mamička Dubnička. No a 
aby toho nebolo málo, pre 
žiakov ZŠ sme pripravili 
predstavenie Zlaté vajco 
(slovenskej literatúry) a 
následné divadelné dielne 
pod názvom Soirée na 
účet B.S.T. pretože jedno 
i druhé je inšpirované 
životom a dielom tohto-
ročnej jubilantky - Boženy 
Slančíkovej Timravy. 
Podujatie bolo z verej-
ných zdrojov podporené 
prostredníctvom Fondu 
na podporu umenia a po 
polnoci sa voľne preklopí 
do ďalšieho tradičného 
podujatia, multižánro-
vého festivalu Kračúň.  

  Silvester Lavrík 
 riaditeľ ZUŠ

Predposledný novem-
brový týždeň patril v  ZŠ 
Partizánska anglickému 
jazyku. Od pondelka 
do piatka tu prebiehal 
English Week. Žiaci sied-
meho a  ôsmeho ročníka 
sa počas celého týždňa 
zdokonaľovali v  konver-
zácii v  anglickom jazyku 
a rozširovali si slovnú 

zásobu. Každý deň čakalo 
účastníkov kurzu päť 
hodín plných aktivít, hier 
a konverzačných cvičení. 
Napriek stredajšiemu 
riaditeľskému voľnu sa 
žiaci zapísaní na tento kurz 
s  nadšením ponáhľali do 
školy. Pozitívne reakcie 
a nadšenie sme nepočúvali 
len od samotných žiakov, 

ale aj od ich rodičov. 
O atraktivite týchto kurzov 
určite hovorí aj fakt, že 
oproti minulému roku sa 
počet záujemcov zdvoj-
násobil. Spolu s  lektorkou 
Jessicou z  USA sme teda 
hostili aj Niela z  Veľkej 
Británie. Žiaci sa vďaka 
tomu mohli zoznámiť 
s  dvoma najrozšírenejšími 

formami angl ického 
jazyka - s britskou a ame-
rickou angličtinou. Obom 
lektorom srdečne ďaku-
jeme a  dúfame, že žiaci 
si z  kurzov odniesli veľa 
nových vedomostí a hlavne 
chuť sa o rok znovu stretnúť 
a pokračovať v približovaní 
sa anglickému jazyku.  
 Kabinet anglického jazyka

na facebooku 
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Za štyridsať rokov 
škola vychovala množstvo 
vzdelaných a slušných ľudí. 
Pracovalo a pracuje v nej 
veľa obetavých pedagogic-
kých aj nepedagogických 
zamestnancov. So školou 
spolupracova lo t isíce 
rodičov a priateľov školy. 
Možno si spolu so mnou 
radi toto okrúhle výročie  
pripomenú. Verím, že si 
vybavia najmä to dobré, čo 
im čas, strávený v priesto-
roch školy, dal.

Touto cestou chcem 
vzdať hold najmä všetkým 
pedagogickým aj nepeda-
gogickým zamestnancom, 
ktorí stáli pri zrode  školy, 
dali jej tvár a začali budovať 
históriu. Bohužiaľ, niektorí 
sú už v učiteľskom nebi. 
Prvý  riaditeľ školy Jozef  
Hainc, zástupca riaditeľa 

Ján Číž, vedúca školskej 
družiny Margita Čížová, 
učitelia Antónia Gašparí-
ková, Boženka Kováčiková 
a Anton Kováčik, Ladislav 
Moravík, Elena Podobová, 
Jolana Šedová. Patrí im naša 
tichá spomienka.

Spolu so školou som 
začínala svoju učiteľskú 
kariéru aj ja. Všetci starší 
pedagógovia sa mi javili 
ako majstri svojho remesla. 
Mali vynikajúce výsledky, 
žiaci ich poslúchali, preja-
vovali im úctu. Aj mňa veľa 
naučili, za čo som im bola 
nesmierne vďačná. Na škole 
vládla pracovná tvorivá 
atmosféra, zariaďoval sa 
interiér a budoval exteriér 
školy. Vedúca školskej 
jedálne Elena Országhová či 
školník Ján Lastovica so svo-
jimi kolektívmi prispievali 

veľkou mierou k úspešnému 
štartu školy. Tak ubehol 
prvý rok, potom druhý, 
tretí. Čas rýchlo plynul...

Vďaka pedagogickým 
osobnostiam, ako bol Jozef 
Malinký, Anna a Milan 
Ďurčoví, manželia Ková-
čikovi, Soňa Hederová, 
Gitka Kováčiková, Anna 
Boďová, Mária Vargová, Eva 
Baďurová, Eva Berešová, 
zanieteným učiteľom ako 
bol Rudolf Amrein, Emília 
Zábojová, Šte� a Botková či 
Ľudmila Ďurechová, získala 
škola veľmi rýchlo dobrú 
povesť, slušné výsledky a 
spokojných žiakov a rodičov. 
Rudolf Śúň a Ján Kušnier 
sa onedlho stali vedúcimi 
pracovníkmi na inej škole. 
Z nás, začínajúcich učiteľov 
- Emílie Kusej, Jozefa Gie-
ciho a Mariana Krbatu - sa 
stávali ozajstní učitelia. Do 
školy prichádzali iní mladí 
a iní začínajúci. Jedno však 
zostávalo. Tvorivý a pria-
teľský duch školy.

Po politických zme-
nách, na základe konkurzu, 
som sa stala riaditeľkou. 
Školstvo sa zmietalo v 
neustálych zmenách, menili 
sa ministri, osnovy, plány… 

Zmenil sa i názov školy, 
škola získala právnu sub-
jektivitu. Postupne sa začala 
generačná výmena. Prichá-
dzali noví mladí učitelia 
plní elánu a chuti do práce. 
Záujem o školu bol taký 
veľký, že bolo nutné otvoriť 
elokované triedy vo Dvorci. 
Škola sa pro� lovala na špor-
tovú, vybudoval sa športový 
areál... Zaviedli sme metódy 
a formy práce, ktoré aj dnes 
sú inovatívne. Získali sme 
nemalé financie z euro-
fondov. Vďaka šikovnosti, 
obetavosti a schopnostiam 
pedagógov sme stáli na 
popredných priečkach v 
hodnoteniach škôl v rámci 
kraja. Naši žiaci žali úspechy 
v kraji i na Slovensku. 

Nebolo mojím cieľom 
opísať štyridsať rokov života 
školy. Iba zaspomínať na 
zopár rokov jednej vzde-
lávacej inštitúcie a ľudí, 
ktorí v nej  písali dejiny. 
Našej škole, ako vitálnej 
štyridsiatničke, želám veľa 
ďalších úspešných rokov, 
veľa šikovných žiakov, veľa 
tvorivých pedagógov. Má na 
to všetky predpoklady.  

 
 Ľubica Igazová

Na túto návštevu sme sa tešili už 
niekoľko rokov. Vždy sme ju odkladali, 
lebo – práca. Nedajbože odtrhnúť sa 
na poldňa! Už niekoľko rokov sme 
„odmietali“ pozvanie Tlačiarne Petit 
Press v Bratislave, ktorá tlačí naše – 
vaše Bánovské noviny. A  to sme boli 
veľmi zvedaví. Ja, ako šéfredaktorka, 
kolega gra� k, ale aj riaditeľka vydava-
teľa – Mestského kultúrneho strediska. 
A  keď sme už konečne povedali „áno, 
prídeme“, od úžasu nám „padali 
sánky“. Vysokovýkonný najmodernejší 
tlačiarenský stroj, tzv. rotačka je jedinou  
v  širokom regióne a „rozkladá sa“ na 
troch podlažiach, ak nerátame to samé 
spodné, odkiaľ sa natáča papier... 

Ale pekne po poriadku. V  prvom 
rade musím povedať, že našu trojčlennú 
delegáciu spolu s  ďalšími záujemcami 
o výrobný proces – tlač novín privítali 
manažér tlačiarne František Juhász 
a  Eva Šoóšová, vedúca obchodného 
oddelenia a výroby. Obaja milí a veľmi 
ochotní, nezvyčajne ústretoví. A taký bol 
aj zástupca riaditeľa Jozef Mráz, ktorý 
nás zasvätili do tajov najmodernejšej 
tlače. Ľudia v  najlepších rokoch, tvrdí 
profesionáli, ale milí ku klientom. A tak 
nám ukázali, ako sa nami pripravená 
gra� cká predloha otlačí na hliníkové 
plátne, potom na špeciálnu tlačiarenskú 
gumu a  potom sa  vloží do obrovskej 
mašiny. Z raportu posledného vydania 
Bánovských novín čítame okrem tech-
nických parametrov aj to, že tlač trvá iba 
18 minút a na našich každotýždenných 
8200 kusov sa minie 196 kilogramov 
papiera! A keď sme už pri papieri – ten 
„náš“ sa vyrába v Nórsku, tlačiarenská 
farba v  Nemecku, aj trojposchodová 
rotačka bola vyrobená v Nemecku. A na 

nej „naša“ tlačiareň už sedem rokov tlačí 
vyše štyridsať titulov, medzi nimi aj ten 
najznámejší denník SME. 

Z výrobných priestorov sme sa pre-
sunuli do rozsiahleho objektu - Domu 
Slovenského ľudového umeleckého 
kolektívu v Rusovciach, ktorý vo svojich 
útrobách ukrýva kino, divadelnú scénu 
i  tréningové priestory a  šatne SĽUK-u, 
ale i reštauráciu. Tam totiž naši hosti-
telia pre svojich klientov zorganizovali 
sviatočné posedenie s večerou a ako inak 
aj s  kultúrnym programom v  ľudovom 
tóne. Priam „do uška“ nám medzi 
jednotlivými chodmi večere vyhrávala 
a  spievala sľukárska muzika a  dvojica 
tanečníkov nám ponúkla exkurziu 
tanečnými choreogra� ami  z  rôznych 
kútov Slovenska. 

Samozrejme, že aj toto milé 
stretnutie musí mať svoj koniec, preto 
sme sa hostiteľom poďakovali. Tak 

naozaj, od srdca. Hoci nás čakala 
ešte dlhá cesta domov, predsa len sme 
neodolali ponuke zástupcu výrobného 
riaditeľa pána Mráza, aby sme prišli 
v noci pozrieť, ako to v tlačiarni „� čí“ 
na plné obrátky. A  neodolali sme. To, 
čo sme celý život videli len vo � lmoch 
či v  televíznych dokumentoch, nás 
fascinovalo. Rotačka chrlila úžasnou 
rýchlosťou výtlačky do bežiaceho pásu, 
ktorý sa vinul ako had ponad hlavy vo 
veľkej manipulačnej miestnosti a hotové 
noviny išli priamo do balíkov a  hneď 
na palety. Vysokovýkonná technika nás 
naozaj ohúrila...

 A tak sme sa aj priamo vo výrobe 
presvedčili, že naše noviny sú v dobrých 
rukách. Od našich obchodných part-
nerov z Bratislavy sme odchádzali plní 
technických, gastronomických, ale aj 
umeleckých dojmov.  Text a foto: 

 Alena Borszéková
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Dorota Lemešová
Paulína Štálniková
Dominik Blaho
Nina Helbichová
Denis Candrák

Alex Adam Múčka
Karla Krištofová
Leonard Kontra
Adam Holý

Narodili sa

Dagmar Jakubíková, rod. Hollá *1946
Jaroslav Oravec *1943
Pavol Žitňan *1958
Anna Švochová, rod. Ďuráková *1929

Opustili nás

Múdre slovo pre dušu
Nepátraj, čo bude potom, nehľaď na svet s nechuťou, kto sa 
zmieril so životom, zmieri sa aj so smrťou. 
   Milan Lasica

Prednášky o biblii
Srdečne vás pozývame 

počas dvoch týždňov od 6. 
do 10. decembra  a od 13. 
do 17. decembra od 18.00 
hodiny na prednášky ťažko 
zrozumiteľných oddielov 

Biblie pod názvom Boh 
pred súdom, ktoré sa 
uskutočnia v modlitebni 
Cirkvi adventistov s.d. na 
Ulici SNP 637/10 (bývalá 
kaviareň) .  (casd)

K štyridsiatke jednej základnej školy 

Plní technických, gastronomických i umeleckých dojmov

Zomrel Ján Švec
Dňa 20. novembra 2017 zomrel vo 

veku 87 rokov akademický maliar Ján 
Švec, rodák z Bánoviec nad Bebravou. 
Venoval sa maľbe, grafickej úprave 
kníh a ilustrovaniu odborných a popu-
lárno-vedeckých publikácií z oblasti prírodných vied 
a  heraldiky. Pracoval vo Vydavateľstve Mladé letá 
v  Bratislave. V  roku 1968 výtvarne spracoval návrh 
nového štátneho znaku. V  spolupráci s  J. Novákom 
vytvoril stovky kresieb slovenských cechových, mest-
ských, obecných a  rodových erbov. Boli uverejnené 
v  početných domácich a  zahraničných knižných 
publikáciách. Vystavoval doma i v zahraničí. Za svoju 
prácu bol viackrát ocenený medailami a  čestnými 
uznaniami. Okrem iných je držiteľom Zlatého odznaku 
Slovenského ústredia knižnej kultúry a čestnej plakety 
Bienále ilustrácií Bratislava. Foto: www.pravda.sk

Prvého septembra 1977 otvorila svoje 
brány  jedna z bánovských základných 

škôl, vtedy ZŠ Obrancov mieru, dnes  
ZŠ Partizánska. Zmena názvu sa udiala 
neskôr, v súlade so zmenou názvu ulice. 
Zo zamestnancov, ktorí vítali prvých žiakov, 
v škole už dnes nie je nikto...

Zľava gra� k Vladimír Dúbravka, zástupca riaditeľa Jozef Mráz a  riaditeľka 
MsKS Zuzana Janáčová s ešte „teplými“ výtlačkami pred rotačkouVianočné trhy 2017 

v meste Bánovce nad Bebravou

Na budúci týždeň od 
pondelka do stredy 

Mesto Bánovce nad 
Bebravou a Mestské kul-
túrne stredisko pripravujú 
od pondelka 11. decembra 
do stredy 13. decembra 
vianočné trhy na Námestí 
Ľ. Štúra. Od dopoludňaj-
ších hodín nájdete v centre 
mesta stánky s vianočným 
sortimentom, remeselnými 
výrobkami, trdelníkmi a 
nesmú chýbať ani stánky s 
punčom a vareným vínom. 
Každý deň popoludní od 
15.30 h sa môžete tešiť na 
rôzne vystúpenia domá-

cich a pozvaných súborov 
a talentov. V pondelok 
11. decembra vystúpia 
ma žoret k y,  ta nečný 
krúžok a detský folklórny 
súbor Drienovček z  CVČ, 
heligonkár Janko Chu-
doba z Dežeríc so synmi, 
v utorok 12. decembra 
folklórna skupina zo ZŠ 
Duklianska a Folklórny 
súbor Drienovec, v stredu 
13. december Základná 
umelecká škola Dezidera 
Kardoša a FSk Chočanka.  
 (MsKS)
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Športová 
hala Dukly 
Trenčín sa 25. 
novembra stala

dejiskom posledného kola 
ďalšieho ročníka žiackej 
ligy v zápasení vo voľnom 
št ý le .  Záverečného 
kola sa zúčastnilo 178 
zápasníkov zo 14 klubov. 
Družstvo Mestského 
zápasníckeho k lubu 
Bánovce nad Bebravou 
malo pred posledným 
kolom 62-bodovú stratu 
na prvú Dunajskú Stredu. 
V  záverečnom kole 
v  Trenčíne sa táto strata 
ukázala ako nedostihnu-
teľná. Napriek výborným 
výkonom všetkých našich 
chlapcov a dievčat, sa nám 
toto manko nepodarilo 
zmazať. Veľkú radosť nám 
však robia jednotlivci, 
ktorí v čoraz väčšom počte 
vyhrávajú svoje hmot-
nostné kategórie. V Tren-
číne ich bolo až jedenásť: 
Michal Žitník, Šimon 
Jeřábek, Viliam Daniš, 
Peter Mišák, Adam Ste-
pien, Ľuboš Kováč, Alex 
Janeček, Samuel Paraskov, 
Tadeáš Trnovský, Matyáš 
Filo a  Patrik Urbánek. 
Celkovo sme získali až 
19 medailí. Po ostatných 

dvoch ročníkoch, ktoré 
sme vyhrali, sme tento 
rok skončili na druhom 
mieste, za víťaznou 
Dunajskou Stredou 
a  pred tretími z  Corgoňa 
Nitra.  Vedenie MZK 
Bánovce chlapcom ďakuje 
za vzornú reprezentáciu 
a gratulujeme k  dosiah-
nutým výsledkom.

Poradie družstiev 
po IV. záverečnom 
kole: 1.  ZK Dunajská 
Streda - 500 bodov, 2 
.  MZK Bánovce nad 
Bebravou  439  bodov, 
3. ZK Corgoň Nitra 338 
bodov, 4. ZK Dunajplavba 
Bratislava 228 bodov, 
5. ZK Partizánske 217 
bodov, 6. ZK Baník Prie-
vidza 184 bodov, 7. ZK 
Laugarício Trenčín 166 
bodov, 8. ZK Veľký Meder 
143 bodov, 9. ZO TJ AC 
Nitra 140 bodov, 10. ZO 
Trenčianska Turná 117 
bodov, 11. ZK Považská 
Bystrica 86 bodov, 12. ZK 
WCS Bratislava 83 bodov, 
13.ZO TJ Dukla Trenčín 
60 bodov, 14. ŠKP Banská 
Bystrica 57 bodov, 15. ZK 
Olymp Partizánske 51 
bodov, 16. ZK Mladosť 
Prievidza 7 bodov.  

       (aj,mu)

Vo svojom dvanástom vystúpení sezóny 
zaznamenali naši kolkári na domácich drá-
hach remízu 4:4.   Vedúci tím tabuľky Cabaj 
Čápor síce vyhral štyri zo šiestich duelov, no 

hráči Bánovského kolkárskeho klubu zhodili za celé 
stretnutie o deväť kolov viac ako hostia, čo im zabezpe-
čilo remízu. Vo vyrovnanej tabuľke druhej ligy západ, 
skupiny ,,A“ sú naši kolkári na 6. mieste.    (aj)

V žiackej lige naši 
na druhom mieste

Proti lídrovi remíza
Bánovce – Cabaj Čápor 4:4 (3065:3056)

SOM občan, mám názor... Prečo to u nás chodí stále takto?
Tak si teda naša mládež 

opäť po dvoch rokoch na 
zimnom štadióne neza-
korčuľuje! Vraj mestu 
chýba 750 tisíc eur na jeho 
dokončenie a skolaudovanie. 
(Bisťu, pekný balík!) Takýto 
odkaz cez mestské médiá 
zaslal magistrát nášho 
„vydareného“ mesta jeho 
obyvateľom… Aj keď skôr 
si ten prívlastok v úvo-
dzovkách zaslúžia tí, ktorí 
Bánovciam „velia“. A nielen 
v súčasnosti… Od naro-
denia, až na krátke, takmer 
štvorročné obdobie, žijem 
v tomto meste. Môj vzťah k 
nemu je pozitívny, veď je to 
moje rodné mesto. Čo si ale 
pamätám, v jeho minulosti 

nenájdeme takmer nič, čo 
by sa bolo vybudovalo načas 
a v pôvodnom rozpočte. 
Možno okrem výstavby 
„králikární“ za socializmu, 
ako súčasť rozvojového 
zámeru závodu Tatra!... Aj 
to, ktovie. Ostatné súčasti 
občianskej vybavenosti boli 
a sú „stavbami storočí“. 
(Toho minulého, ale už aj 
toho súčasného.) Futbalový 
štadión sa začal budovať 
niekedy v druhej polovici 
50. rokov. Nie dokončený, 
ale odovzdaný do prevádzky 
bol okolo roku 1968 (plus 
- mínus rôčik). Dokončený 
totiž nie je doteraz! Hotový 
štadión pre mňa predstavuje 
objekt s vybudovanými 

stupňami (aspoň na státie) 
po celom obvode hracej 
plochy, okrem tribúny, ktorá 
stojí… Výstavba letného 
kúpaliska v parku bola 
začatá takmer v rovnakom 
čase. Po úvodných prácach 
sa „zasekla“ až nakoniec 
bol už vybetónovaný bazén 
zasypaný zemou!… Jeho 
náhrada začala vznikať 
na Pažiti v polovici 60. 
rokov. Dokončená bola aj s 
budovou pripomínajúcou 
skôr kravín, ako šatne, 
približne v čase, ako bol 
daný do prevádzky futba-
lový štadión…. Atypický 
bazén bol neskôr zmenšený, 
zmodernizovaný a rôznym 
úpravám sa nevyhol dodnes. 

Nepamätám si už presne, 
ale zdá sa mi, že aj výstavba 
športovej haly meškala. 
Výstavba súčasnej polikli-
niky, pôvodne ako nemoc-
nice začala v prvej polovici 
70. rokov. Dokončená a do 
prevádzky bola už len ako 
poliklinika odovzdaná viac, 
ako o desaťročie neskôr… 
Nová budova priemyslovky, 
o ktorej sa hovorilo v 
závere 60. rokov a mala stáť 
v miestach dnešnej hasi-
čovne, sa radšej ani nikdy 
nestavala… Ešte horšie 
dopadla výstavba nového 
kulturáku na námestí, s 
ktorou sa začalo v závere 
80. rokov. Tuším po viac, 
ako 20 rokoch chátrania bol 

skelet budovy asanovaný, 
ako úspornejšie riešenie než 
dokončenie stavby(?!)... No 
a zimný štadión, najskôr 
len ako umelé klzisko z 
prvej polovice 80. rokov sa 
v deväťdesiatych rokoch 
začal postupne zastrešovať. 
Po minimálne 20 rokoch 
nárazových stavebných 
prác nie je ešte dokončený 
a ako sa aktuálne javí, jeho 
dokončenie je naďalej vo 
hviezdach… To je len výsek 
tých, z hľadiska potrieb pre 
občanov najvýznamnejších 
a najviac vlečúcich sa sta-
vieb. A určite aj niekoľkoná-
sobne predražených oproti 
pôvodným rozpočtovým 
nákladom. Veď za tie roky 

čakania… To sa obyčajný 
občan jednoducho nedo-
zvie! Nuž, takto sa u nás 
buduje a hospodári. Akoby 
žiadna koncepcia, dlhodobá 
vízia, analýza možností 
mesta! Nikoho z mestských 
predstaviteľov to asi nikdy 
nemrzelo a nikomu tie 
zbytočne preinvestované 
peniaze asi ani nechýbali. 
Ozaj, kde sa podeli?! 
„Pivné“ informácie hovoria 
o všeličom… Za 28 rokov 
od prevratu obyvateľstvo 
márne čaká na sľubované 
zlepšenia. A tak sa nielen ja 
pýtam, prečo to „musí“ u 
nás chodiť stále takto?! 

  
     V. Laluch

 Aký veľký je rozdiel medzi 
prvou ligou a spoločnou 
česko - slovenskou ligou?

Podľa môjho názoru je 
v tejto sezóne interliga viac 
vyrovnaná, o čom svedčia 
aj výsledky. Nie je to už 
len súboj medzi Mostom a 
Michalovcami o prvenstvo. 
Čo sa týka rozdielu medzi 
prvou ligou a MOL ligou, 
ten je veľký. Družstvá MOL 
ligy sú lepšie trénované, 
hrajú rýchlu hádzanú s 
maximálnym nasadením, 
dôrazom a tvrdosťou, ktorá 
však neprekračuje povolené 
hranice, ako tomu býva v 
nižšej súťaži.

  Ktorý z desiatich 
zápasov bol z našej strany 
najvydarenejší?

Mali sme viacero vyda-
rených zápasov. S Porubou, 
Hodonínom, Trenčínom, 
ale aj napríklad s Michalov-
cami a Olomoucom. Škoda, 
že najmä v Hodoníne a 
Trenčíne sme neboli bodovo 
úspešní, i keď sme k úspechu 
mali veľmi blízko. 
 Vypadnúť nemôžeme, 
nervozita nám nemusí 
zväzovať ruky. Čo vás po 
stretnutí viac teší, dobrá 
hra a potlesk publika, či ste 
pragmatik a pozeráte na 
výsledok?  

Snažíme sa hrať útočnú 
hádzanú, podobne ako 
v minulej sezóne. Som 
zástancom filozofie, že 
družstvo musí byť v útoku 
počas zápasu minimálne 
šesťdesiatkrát. Škoda, že 
máme výpadky v obrannej 
č i nnost i ,  na k tor ých 
odstránení permanentne 
pracujeme v  tréningovom 
procese. Samozrejme, že by 
som rád videl iné výsledky 
svojho družstva, ale zatiaľ 
okrem zápasu s Pískom, v 
ktorom sme herne nepre-
svedčili, diváci odmenili 
dievčatá potleskom, za čo 
sme im všetci vďační.
 Čo je najväčšou devízou 
nášho tímu? 

Veľ kou devízou je 
bojovnosť , snaha hrať 
útočnú hádzanú a  hlavne 
túžba získať konečne prvé 
body v MOL lige.
  Aká bude z imná 
prestávka? 

V  našom pr ípade 
n e m ô ž e m e  h o v o r i ť 
o nejakej zimnej prestávke. 
Po zápase s  Olomoucom 
dostali dievčatá päť dní 
voľna a  od 24. novembra 
pokračujeme v  príprave na 
ďalšie zápasy, ktoré začínajú 
hneď po Novom roku 7. 

januára zápasom v  Prahe 
so Sláviou. Tomuto faktu 
sme museli prispôsobiť celú 
prípravu a  uvidíme, ako 
sa dievčatá vyrovnajú so 
skutočnosťou, že prvýkrát 
budú trénovať počas, resp. 
medzi sviatkami. V  rámci 
prípravy máme v  pláne 
odohrať  priateľské zápasy 
s  Partizánskym,  dorasten-
cami Topoľčian, prípadne 
s ďalšími súpermi.
 Otázku posilnenia kádra 
necháte až na leto, či plá-
nujete zmeny v tíme už cez 
prestávku?  

Už pred posledným 
tohtoročný m zápasom 
s  Olomoucom sme pred-
stavili fanúšikom novú 
posilu, ktorou je slovenská 
reprezentantka Klaudia 
Michnová z Partizánskeho. 
Čakáme ešte na návrat 
brankárky Mišky Kucharčik 
a  plánujeme vyskúšať aj 
niektoré dievčatá z dorastu. 
Keďže zo slovenských druž-
stiev nikto v  tejto sezóne 
z  MOL ligy nevypadáva, 
chceme dať čo najväčší 
priestor našim odchovan-
kyniam, ktoré svoje kvality  
potvrdzujú nielen v  inter-
lige, ale už aj v  juniorskej 
reprezentácii.     (aj) 

Bánovská halová fut-
balová liga mala v sobotu 2. 
decembra na programe štvrté 
kolo.  

Výsledky: El Fuňo – 
Colo Colo  8:6 (4:3) R.Mrocek 
3, P.Kristlík 2, J.Kubala, 
S.Turoň, M.Líška - J.Laco 
3, M.Čahoj, V.Sečanský, 
M.Baleš. Banex-BN –   FC 

Bayern Krásna Ves  2:5 (0:3). 
P.Botka, D.Kajan - A.Stra-
kúšek, J.Giéci, A.Pristach, 
R .Kolárik, M.Bracht ír. 
Naked in Paradise – Hella   
5:2 (1:2). M.Ševčík 3, R.Halás, 
M.Baláž - L.Galbavý, S.Pavle. 
FC Kuvajt H.Vestenice – 
Jasklo-Bernard   4:7  (0:3) 
J.Pagáč, I.Zuzula, D.Krajčík, 

R.Prekop - J.Malina 2, R.Rosa 
2, J.Poštrk 2, Ž.Lukovič. 
Sokolíci – BN Taxi  5:4 (1:4) 
L.Dzúrik 4, J.Štefánik - 
M.Borcha, L.Vavro, T.Cibula, 
L.Kmeťo.

Tabuľku vedie El Fuňo 
pred druhým Colo Colo 
a  tretím FC Krásna Ves. V 
sobotu 30. decembra o 10.00 

h sa uskutoční v Mestskej 
športovej hale už 14. ročník 
futbalového turnaja hráčov 
nad 35 rokov. Všetci záu-
jemcovia sa môžu nahlásiť 
najneskôr do 22. decembra u 
hlavného organizátora Jozefa 
Farkaša na 0908 879 108. 
Víťazstvo obhajuje mužstvo 
Capri v Sieti.     (aj, jf)

Rozhovor s trénerom HK Sokol Bánovce nad Bebravou Richardom Makýšom 

Hádzanárky posilnili o Klaudiu Michnovú

Bánovská halová futbalová liga 

T retí návrat medzi česko – 
slovenskú hádzanársku elitu 

žien sa našim dievčatám nevydaril 
podľa predstáv. Ako jediné sú 
po desiatich zápasoch bez bodu, 
napriek tomu že v Hodoníne a Trenčíne boli  
blízko k úspechu. Herná tvár sa zlepšuje a to 
aj preto, že mladé hráčky získavajú skúsenosti. 
Po domácom stretnutí proti Olomoucu majú 
naše dievčatá päťdesiatdňový súťažný oddych. 
Aj o tom, ako ho vyplnia, sme sa zhovárali 
s trénerom Richardom Makýšom. 
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Dežerické a bánovské hasičky ovenčené zlatom i striebrom

Bol to pre nás prelomový rok

IDONA s.r.o. – nábytkárska spoločnosť 
so sídlom v BN, vyrábajúca a montujúca nábytok 
do krajín EÚ, 

prijme do trvalého pracovného pomeru 
zamestnancov na pozície :
 stolár (samostatnosť, zodpovednosť, prax výhodou)
 pomocný pracovník do stolárskej výroby
 pracovník na expedíciu – balenie nábytku, 

nakládka a manipulácia s nábytkom
 Nástup možný ihneď.
Kontakt: 0905 924 454, email: stransky@idona.sk

Už je to tu zas! Opäť sa 
v mojej hlave vynorila 
mikulášska problematika. 
Rok čo rok sa zamýšľam nad 
neľahkým osudom nášho 
Mikuláša. To preto, lebo mu 
dosť výrazne ,,šľape’’ na  päty 
Santa Claus. Kde sa vzal, 
tu sa vzal - je tu. Možno je 
za tým všade pretriasaná 
migrácia...a možno je to 
tak, že  chodia na výmenné 
pracovné pobyty. Santa sem 
a  Mikuláš  tam. Keď sa Santa 
spýta nášho škôlkára: „How 
are you sweetheart?“ je jasné, 

že sa dočká odpovede. Ale čo 
náš Mikuláš - slováčisko ako 
repa - keď sa za oceánom 
opýta: „Čieže si ty, dieťa 
milé?“ Pokiaľ náhodou 
nenarazí na dieťa Slováka 
žijúceho v zahraničí - žiadna 
odpoveď. A určite by som 
našla viac znevýhodňujúcich 
prvkov. Na druhej strane 
- určite ani Santa Claus to 
nemá u nás ľahké. 
Ak si Santa a čítaš tento 
článok, prosím, ozvi sa. 
Potrebujem v tom mať 
jasno...  (zb)

Dnes píše Zuza.nka

Dobrovoľný hasičský 
zbor funguje v  obci 
Dežerice už od roku 1888, 
ale svoje prvé úspechy 
v  súťažiach začal žať až v 
roku 2006. Najskôr boli 
úspešnejší muži, od roku 
2010 ženy. Štyri roky po 
sebe získali  v  Slovensko-
moravskej hasičskej lige 
striebro, tento rok túto 
prestížnu ligu vyhrali! 
Navyše, v  Slovenskom 
super pohári boli druhé! 
V sedemčlennom družstve 
sú až tri Bánovčanky! Viac 
nám ich úspechy a  pocity 
priblížila Bánovčanka 
Iveta Filinová ml.: 

 V prvom rade treba 
predstaviť úspešné družstvo 
a trénera...

Beháme v tejto zostave: 
Na koši Soňa Ďurčová, spoj 
Iveta Filinová st., po zranení 
Wiktória Ondričková, stroj 
Hana Filinová, „béčky“ 
Mon i k a Č er ná ková , 
rozdeľovačka Iveta Filinová 
ml., pravý prúd Veronika 

Kozinková, ľavý prúd 
Adriána Kvaková. To celé 
pod vedením nášho trénera 
Ladislava Filina, predsedu 
DHZ Dežerice, ktorému 
za tie roky pribudol z  nás 
nejeden šedivý vlas. 

 Aké umiestnenia máte 
za sebou za posledné roky?

V obci máme vytvorené 
skvelé zázemie, kvalitný 
tím a tak prvé úspechy na 
seba nenechali dlho čakať. 
Prvýkrát sme sa umiestnili 
v  Slovensko-moravskej 
hasičskej lige v  roku 2011 
na druhom mieste. To sa 
nám podarilo zopakovať aj 
v rokoch 2013, 2014 a 2015. 
Túto sezónu 2017 sme si 
povedali, že už nás skrátka 
nebaví byť druhé, a tak sme 
SMHL vyhrali. Konečne 
sme začali fungovať ako 
jeden tím, jeden celok a išli 
sme do toho s tým, že si 
každú jednu súťaž užijeme. 
 Čím si tento úspech 
vysvetľujete?

Ak by ste čakali, že 
za tým stála tvrdá zimná 
príprava, pot a  drina, 
musíme vás sklamať. My 
sme si to pred sezónou len 
upratali v hlavách, utužili 
sa a naladili na rovnakú 
vlnu. Nesilili sme to. Kto 
chcel trénovať, trénoval. 

Kto chcel behať, behal. Do 
posledného kola ligy nebolo 
nič isté, napätie sa dalo 
krájať. Všetko sa rozhodlo 
až v Ďurďovom. Aj tam 
sme zvolili našu obľúbenú 
taktiku - všetko alebo nič, 

alebo - keď nejde o  život, 
nejde o nič, ideme si to užiť. 
Doteraz nevieme, čomu 
môžeme vďačiť za ten malý 
zázrak, ktorý sa podaril. 
Asi stáli pri nás všetci svätí, 
a my sme si z Ďurďového 
odniesli plný počet bodov 
a SMHL konečne vyhrali. 
Tú obrovskú radosť, ktorú 
sme tam zažili prajeme 
každému. Kto tam bol, 
mohol tú našu vidieť na 
vlastné oči. 
 Nebolo to však jediné 
tohtoročné víťazstvo...

Takmer o  mesiac sa 
konalo posledné kolo 
Hornonitrianskej hasičskej 
ligy. Šťastie z  Ďurďového 
sa zopakovalo a  my sme 
dokázali vyhrať aj posledné 
ligové kolo v Šišove a  tým 
si potvrdiť víťazstvo v 
celej HNHL. Vďaka týmto 
úspechom sme postúpili na 
Slovenský super pohár. Už 
po šiesty raz. Pre nás, tak 
povediac, “prekliata súťaž”, 

pretože sa nám tu nikdy 
nezadarilo. No tento rok 
je pre nás asi prelomový. 
Síce sme nepredviedli 
stopercentný výkon, no náš 
čas 17,74 stačil na konečné 
druhé miesto. Znova na 
bedni...
 A čo budúca sezóna? 

To je teraz ešte ťažko 
povedať. My sa totižto 
zobudíme vždy až na 
jar a vedieme siahodlhé 
debaty o tom, či vôbec 
budeme behať, aj keď, je 
pravda, čo by sme celé 
leto robili? Chceli by sme 
však poďakovať všetkým 
dievčatám, ktoré boli 
ochotné za nás bežať, 
keď niektorá z  našich 
nemohla. Potvrdilo sa 
nám, že hasiči sú jedna 
veľká rodina a  baby nám 
veľmi pomohli. Sľubujeme, 
že nám sláva nestúpne do 
hlavy a  budeme sa snažiť 
tieto vzťahy utužovať aj po 
ďalšie roky.  (r)

  Autoservis ADM motor v BN, prijme 
automechanika a autoelektrikára s nástupom 
ihneď. 0905 304 653 

INZERCIA

Na foto zľava horný rad: Adriana Kvaková z Dežeríc, 
Monika Černáková z Dežeríc, Soňa Ďurčová z 
Vlčkova, Hana Filinová z Bánoviec, Iveta Filinová ml. z 
Bánoviec,  zľava dole: Veronika Kozinková z Pečenian, 
Iveta Filinová st. z Bánoviec.  Foto: archív DHZ

Posledné kolo SMHL v Ďurďovom a radosť z víťazstva

Turistika 
v decembri
Už 43 rokov organizujú 
topoľčianski turisti z 
KST Žochár zimný 
výstup na Panskú 
Javorinu, tentokrát 16. 
decembra. Klub sloven-
ských turistov Bánovce 
nad Bebravou vás 
pozýva 26. decembra 
na tradičný Štefánsky 
výstup na Čierny vrch 
a  31. decembra na 
Silvestrovský výstup na 
Rokoš. 
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